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Најстарија Приједорчанка Невенка Грујић

закорачила у 103. годину живота

УЗ СУРУТКУ, УЗ СУРУТКУ, 
СЛАНИНУ И СЛАНИНУ И 
ЛУК НАРОД ЛУК НАРОД 
ЈЕ БИО ЈЕ БИО 
ЗДРАВИЈИЗДРАВИЈИ

ПРИЈЕДОРСКИМ ПРИЈЕДОРСКИМ 
ПОВРТАРИМА ПОВРТАРИМА 

ИСПЛАЋЕНО ИСПЛАЋЕНО 
80.000 КМ ИЗ 80.000 КМ ИЗ 

БУЏЕТА ГРАДАБУЏЕТА ГРАДА

Михајло Орловић, 
новинар и књижевник  

ПИСАЊЕ ПИСАЊЕ 
ЈЕ МОJ ЈЕ МОJ 
БИЈЕГ ОД БИЈЕГ ОД 
СТВАРНОСТИ! СТВАРНОСТИ! 

Недељко Чубриловић, 
министар саобраћаја и веза РС 

ЗАВРШЕТАК ЗАВРШЕТАК 
АУТО-ПУТА АУТО-ПУТА 

ЗА ТРИ ЗА ТРИ 
ГОДИНЕГОДИНЕ

У СУБОТУ СВЕЧАНО ОТВАРАЊЕ 
НОВИХ ОБЈЕКАТА

У Специјалној болници за физикалну 
медицину и рехабилитацију "Мље-
чаница" у Козарској  Дубици у суб-
оту, 21. октобра, свечано отварање 
нових објеката  хидроблока, хипер-
баричног центра и бунгалова. 

СЛАЂАНА КНЕЖЕВИЋ, 
УЧИТЕЉИЦА УЗ КОЈУ 
ДЈЕЦА ЗАВОЛЕ ШКОЛУ 

Награда Друштва учитеља 
Републике Српске у правим рукама 
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Текст:  Зоран Совиљ

Приjeдoрским пoвртaримa 
исплaћeни су пoдстицajи. 
Прoизвoђaчи пoврћa у 
плaстeницимa дoбили су 
oкo 80.000 мaрaкa, a зa oнe 
кojи пoврћe узгajajу нa oт-
вoрeнoм пoљу издвojeнo je 
20.000 мaрaкa. 

Кaкo су врeмeнски услoви 
свe непоузданији, пoљoпри-
врeдним прoизвoђaчимa 
пoмoћ из грaдскoг буџeтa 
свe вишe знaчи. Meђу 
прoизвoђaчимa пoврћa 
кojимa су срeдинoм сeд-
мицe исплaћeни пoдсти-
цajи je и Прeдрaг Maрић. 
Oвaj вриjeдни дoмaћин у 
плaстeничкoj прoизвoдњи у 
Дoњим Oрлoвцимa пaрaдajз 
узгaja нa пoвршини oд 1.800 
квaдрaтa. Oн истичe дa су 
пoдстицajи нajбoљи нaчин 
дa прoизвoђaчи oпстaну у 
нeпрeдвидљивим врeмeн-
ским oкoлнoстимa. 
“Пoчeтaк сeзoнe биo je jaкo 
лoш. Moje личнe прoцjeнe 
су билe дa нeћe бити ништa. 
Meђутим, ипaк сe нa крajу 
успjeлo извући приличнo. 

Циjeнe су билe вишe у oднo-
су нa прoшлу гoдину, тaкo дa 
смo успjeли нa нeки нaчин 
дa aмoртизуjeмo тaj прo-

блeм штo je биo нa пoчeтку 
сeзoнe, тaкo дa, кaкo смo сe 
нaдaли, дoбрo смo прoшли. 
A штo сe тичe пoдстицaja, 

нaрaвнo увиjeк дoбрo дoђe, 
тo нaм je вeликa пoмoћ. Бeз 
тoгa, пoгoтoвo oвих рaниjих 
гoдинa, нe бисмо oпстaли”, 

кaтeгoричaн je Maрић. 
У Oдjeљeњу зa пoљoпри-
врeду и рурaлни рaзвoj гра-
да Приједора пojaшњaвajу 
кoликo je срeдстaвa из-
двojeнo зa исплaту пoдсти-
цaja прoизвoђaчимa пoврћa 
у плaстeницимa и нa oт-
вoрeнoм пoљу.
“Кaд je риjeч  o плaстeни-
цимa, исплaћeнa су срeдст-
вa зa 53 кoрисникa и изнoс 
кojи ћe бити нa рaспoлaгaњу 
тим прoизвoђaчимa je 
oкo 80.000 мaрaкa. Зa 
прoизвoђaчe нa oтвoрeнoм 
пoљу бићe oбeзбиjeђeнo 
oкo 20.000 мaрaкa”, рeкao 
je Гoрaн Кeцмaн, шeф Oд-
сjeкa зa биљну и aнимaлну 
прoизвoдњу и сaвjeтoдaвнe 
услугe. 
Oн je дoдao дa ћe идућe 
сeдмицe бити исплaћe-
ни пoдстицajи прoизвoђa-
чимa вoћa, мeдa и 
гљивa, нaвoдeћи дa ћe 
нa 90 прoизвoђaчa бити 
рaспoрeђeнo oкo 90.000 
мaрaкa. Кeцмaн je истaкao 
дa ћe вoћaри дoбити 55.000, 
двa удружeњa пчeлaрa 
30.000, a прoизвoђaчи гљивa 
чeтири хиљaдe мaрaкa. 

ПРИЈЕДОРСКИМ ПОВРТАРИМА ИСПЛАЋЕНО 
80.000 КМ ИЗ БУЏЕТА ГРАДА

У пластеницима Предрага Марића (фото архив)

Текст:  Деборах Совиљ

Стратегија развоја града 
Приједора за период 2024 - 
2030. година значајна је, јер 
дефинише наредни седмо-
годишњи период у контекс-
ту економског и друштвеног 
развоја те заштите животне 
средине, поручено је на кон-
ститутивном састанку Парт-
нерске групе за развој.  

“Практично кроз Стратегију 
ће се дефинисати мјере, ло-
кални програми и пројекти 
који ће бити имплементи-
рани у поменутом периоду. 
Врло је битно да те мјере 
буду компатибилне са ви-
шим нивоима власти, са ни-
воом РС и БиХ, али и неких 
прекограничних регија, про-
грама транснационалне са-
радње и програма Европске 
уније”, рекао је Горан Родић, 
пројект-менаџер у Развојној 
агенцији “ПРЕДА”. 
Он је додао да је за ову аген-
цију значајно што је, са Гра-
дом Приједором, по први 
пут носилац израде Страте-
гије развоја града.
Партнерска група за развој 
има око 180 чланова, а чине 
је представници институ-
ција из области економског, 
цивилног и друштвеног жи-

вота, који својим пријед-
лозима могу да допринесу 
изради Стратегије развоја 
града Приједора. 
“Оваj састанак је кључан 
скуп који треба да допри-
несе да Стратегија буде од 
суштинског значаја за развој 
како у економском смислу, 

тако и у инфраструктури и 
давању приједлога за уна-
пређење друштвеног, спор-
тског, културног, туристичког 
садржаја града Приједо-
ра, све у циљу побољшања 
стандарда живота грађана”, 
рекао је Раде Росић, пред-
сједник Радне групе за изра-

ду Стратегије.
Први и конститутивни са-
станак Партнерске групе 
представља формални за-
вршетак припремне фазе 
и почетак рада на самом 
документу који је, како је 
речено, фактички већ запо-
чет у претходном периоду. 

Ради се на изради стратеш-
ке платформе, првенстве-
но документа под називом 
“Ситуациона анализа”, који 
ће представљати полазну 
основу за комплетан процес 
израде Стратегије, појашње-
но је на састанку.

ОДРЖАН КОНСТИТУТИВНИ САСТАНАК ПАРТНЕРСКЕ 
ГРУПЕ ЗА РАЗВОЈ
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Текст:  Бранка Дакић

У Горњем Јеловцу, на лока-
литету Коларова лука, от-
кривен је реконструисани  
споменик посвећен цивил-
ним жртвама усташког теро-
ра у Другом свјетском рату. 
Споменик је био у веома ло-
шем стању и реконструкција 
је била неопходна, кажу у 
приједорском СУБНОР-у.
“Напоменућу да је из Горњег 
Јеловца погинуло преко 50 
одсто становника. Тако исто 
и у Паланчишту. Ако би се на 
Козари тражио најкрвавији 
дио, то је онда Јеловац и Па-
ланчиште”, рекао је Вељко 
Родић, предсједник СУБНОР-
а у Приједору.

Значајно је да његујемо кул-
туру сјећања, сматра градо-
начелник Слободан Јавор. 
“Драго ми је што смо имали 
прилику да присуствујемо 
откривању обновљеног спо-
меника, који има јаку поруку, 
а то је порука слободе, коју 
данас уживамо. Имамо вели-
ку захвалност према људима 
који су дали своје животе. Ти 
људи су имали једну визију, 
визију слободе и боље бу-
дућности  својих потомака”, 
додао је Јавор.
Његово мишљење је да мла-
дим људима треба више 
причати о историји српског 
народа. Споменик у Горњем 
Јеловцу изграђен је 1972. го-
дине. 

ОТКРИВЕН РЕКОНСТРУИСАНИ СПОМЕНИК У ГОРЊЕМ ЈЕЛОВЦУ

Текст:  Мирјана Шодић

Његово преосвештенство 
епископ бањалучки Јефрем 
служио је у Манастиру Ми-
лошевац Свету архијерејску 
литургију поводом Покрова 
Пресвете Богородице, крсне 
славе овог манастира. У при-
суству великог броја вјер-
ника, освештан је и мана-
стирски конак. Привремену 
управу Mанастиром Мило-
шевац, као епископским ма-
настиром, преузео је викар-
ни епископ марчански Сава, 
а у њему ће живјети монаси 
премјештени из Манастира 
Осовица. 
“На дан крсне славе, оживља-
вамо Манастир Милошевац. 
Стигли су монаси који ће у 
овом манастиру од данас да 
служе и да у њему бораве. Да 
упале кандило вјере, које ће 
уз Божију помоћ да гори вије-

ковима на овом мјесту”, ре-
као је протонамјесник Драган 
Хрваћанин.
Ово је велики дан за нас, по-

ручили су вјерници који су из 
свих крајева Српске дошли у 
Приједор да посјете ову све-
тињу. 

“Посебно ми је драго што сам 
дошао овдје. Овај манастир 
нас спаја и требамо да га по-
сјетимо и Богу да се помоли-
мо”, рекао је Радомир Шини-
ковић из Бањалуке.
Из духовног центра Потко-
зарја шаљемо поруке мира и 
љубави, истакао је градона-
челник Приједора.
“Желимо да будемо једин-
ствени и сложни. Да свима 
пожелимо добродошлицу. 
Велика захвалност епископу 
бањалучком Јефрему, пред-
сједнику Републике Српске 
Милораду Додику и свим до-
наторима који су учествовали 
у изградњи овог манастира, 
који ће сигурно бити понос 
свих вјерника”, рекао је Сло-
бодан Јавор.
Радови на обнови Манастира 
Милошевац почели су у авгу-
сту 2018. године. Три мјесеца 
касније, епископ бањалучки 
Јефрем освештао је темеље. 
Прву Свету архијерејску ли-
тургију у овом манастиру 
служио је Његова светост 
патријарх српски Порфирије 
2021. године. Од прошле го-
дине Манастир Милошевац 
обиљежава своју крсну славу.

НА ДАН КРСНЕ СЛАВЕ ЗАПОЧЕТ МОНАШКИ 
ЖИВОТ И ОСВЕШТАН КОНАК 

Манастир МилошевацМанастир Милошевац

Служена Света архијерејска литургија

БРАТСТВО МАНАСТИРА
Одлуком и благословом епископа бањалучког Господина 
Јефрема, основано је братство обновљеног приједорског 
манастира Милошевац. Братство манастира чине: отац 
Максим, отац Филарет и отац Дамаскин, који су по бла-
гослову владике Јефрема премјештени из манастира Осо-
вица, док је игуман манастира епископ марчански Госпо-
дин Сава, викар епископа бањалучког.
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Текст:  Бојана Мајсторовић

“Изградња ауто-пута Бања 
Лука - Приједор одвија се у 
оквирима уговорене дина-
мике и у току је спровођење 
поступка експропријације 
непокретности на траси ау-
то-пута. Тренутно се ради 
на фундирању објеката, 
надвожњака и мостова, из-
градњи пропуста у правци-
ма постојећих регулисаних и 
нерегулисаних водотокова, 
а ови радови се изводе у ди-
оници од 5,2 km, од Прије-
дорске петље у Орловцима 
до моста Гаревци. Концеси-
онар је, након проведеног 
поступка експропријације, 
исходовао од стране Ми-
нистарства за просторно 
уређење, грађевинарство и 
екологију Републике Српске 
грађевинску дозволу за ди-
онице ауто-пута у дужини 
13,5 km, а у току је и даље 
фазно прибављање нео-
пходне документације за 
грађење. С обзиром на тре-
нутну динамику извођења 
радова, завршетак ауто-пута 
се  очекује у прољеће 2026. 
године”, каже за “Козар-
ски вјесник”  министар сао-
браћаја и веза РС Недељко 
Чубриловић.

• Да ли су ријешени сви 
имовински односи на траси 
ауто-пута? Спомињали сте 
да има неријешених и да ће 
они бити ријешени судским 
путем? 
- Влада Републике Српске је 
23. марта 2023. године конце-
сионару испоручила 46 одсто 
локације на траси на којој је 
окончан поступак експропри-
јације непокретности. Посту-
пак експропријације непо-

кретности на траси ауто-пута 
спроводи Републичка управа 
за геодетске и имовинско-
правне послове. Према по-
дацима добијеним од стране 
РУГИПП-а, у свим предме-
тима у којима је поднесен 
приједлог за експроприја-
цију на траси ауто-пута Бања 
Лука - Приједор донесена су 
рјешења о експропријацији, 
осим у једном предмету у 
К.О. Омарска, гдје се чека 
достављање налаза вјештака 
грађевинско-архитектонске 
струке, предмети у којима 
су предмет ехспропријације 
стамбени и пословни објекти 
се упућују на судско одлучи-
вање, а локације су сљедеће: 
К.О. Омарска, К.О. Трнопоље, 
К.О. Камичани и К.О. Бистри-
ца. Рјешавање наведених по-
ступака неће успорити пла-
нирану динамику изградње.
• Колико је значајна из-
градња ауто-пута Приједор 
- Бањалука и колико је он
потребан?
- Развијена путна инфра-
структура је предуслов за 
привредни и економски раз-
вој, не само подручја Прије-
дора и Бањалуке, него и мје-
ста која гравитирају према 
овим градовима, односно 
цијеле регије. Овај проје-
кат пружиће велики допри-
нос, како за инфраструкту-
ру, бржи, сигурнији и лакши 
транспорт, тако и за економ-
ски и привредни развој ло-
калних заједница, Републи-
ке Српске, али и комплетног 
сјеверозападног дијела БиХ, 
укључујући бихаћку регију 
и Унско-сански кантон као 
дијела Федерације.
• Да ли су оправдани поје-
дини наводи да је уговор о 
изградњи споран и на

штету грађана?
- Наводи о штетности уго-
вора о изградњи ауто-пута 
Бања Лука - Приједор су не-
тачни, те се стиче утисак да 
се путем таквих врста дезин-
формација желе оспорити 
бројни пројекти у Републици 
Српској. Активности са кине-
ским партнером и концесио-
наром за изградњу ауто-пута 
спроводе се у складу са про-
писаним условима, закон-
ским процедурама и рокови-
ма. Анализе и истраживања 
која су рађена прије почетка 
наведеног пројекта, као и 
Студија економске оправда-
ности, јасно потврђују да је 
пројекат апсолутно у складу 
са економском оправдано-
шћу и законским прописима. 
Опредјељење Министарства 
саобраћаја и веза и Владе 
Републике Српске је да се 
сва питања и процедуре на 
реализацији овог пројекта 
рјешавају што ефикасније и 
у складу са правним пропи-
сима у Републици Српској 
и концесионим уговором. 
Влада Републике Српске је, 
у складу са важећим мате-
ријалним прописима, при-
вредном друштву „SDHS-CSI 
BH“ д.о.о. Бања Лука, додије-
лила концесију за изградњу 
ауто-пута Бања Лука - При-
једор - Нови Град, на пери-
од од 30 година. Вриједност 
ове инвестиције за трошко-
ве пројектовања, изградње 
и надзора над изградњом и 
одржавањем је 297 милиона 
евра.
• Каква је ситуација са 
градњом дионице од Прије-
дора до Новог Града?
- Траса ауто-пута Приједор - 
Нови Град у дужини од око 
23 km, наставак је дионице 

ауто-пута Бања Лука - При-
једор према Новом Граду, 
односно према Републици 
Хрватској. На овај начин ос-
тварује се веза преко Репу-
блике Српске, од границе 
са Републиком Србијом на 
истоку, до границе са Репу-
бликом Хрватском на западу, 
пошто се комуникација фор-
мира од Раче, преко Бијељи-
не, Брчког, Вукосавља, До-
боја, Прњавора, Бањалуке, 
Приједора до Новог Града, 
са међурегионалним чвором 
и везом на европски кори-
дор Vc код Добоја (Јоховац). 
Концесиони уговор за трасу 
од Приједора до Новог Града 
још није потписан, а требало 
би да буде потписан са истим 
концесионаром као фаза 
два. У току је израда генерал-
ног пројекта одабира трасе.
Када ће почети градња бр-
зог пута за Козарску Дубицу 
од Приједора?
- У оквиру Уговора о конце-
сији, предвиђена је изра-
да техничке документације 
(Идејни пројекат и студија 
изводљивости) за фазу 2 ау-
то-пута и то: Пројекат ауто-
пута Приједор - Нови Град 
у дужини од око 23 km и 
Пројекат брзог пута Прије-
дор - Козарска Дубица - Ја-
сеновац у дужини од око 45 
km. Брзи пут од Приједора до 
Козарске Дубице, те даље до 
граничног прелаза Доња Гра-
дина, од посебног је значаја 
за регионални развој, као и 
за повезивање мреже јавних 
путева Републике Српске на 
међународни саобраћај. Оба 
путна правца планирана су у 
оквиру документа „Измјене и 
допуне Просторног плана Ре-
публике Српске до 2025. го-
дине“, гдје је у овом периоду 
предвиђена израда студијске 
и техничке документације.
• Будући да је у посљедње 
вријеме на приједорским 
путевима, међу којима су 
магистрални, већи број ка-
миона који превозе угаљ, 
али и шљунак те остали ма-
теријал који је потребан за 
ауто-пут, појављују се ош-
тећења на цестама. Да ли 
постоје контроле да се види 
јесу ли камиони оптерећени 
и ко је дужан да санира ова 
оштећења?
- Свједоци смо оптерећено-
сти магистралног пута Бања 
Лука - Приједор и великог 
учешћа теретних возила у 
саобраћају на овом путу, те 
је због тога, прије свега, угро-
жена безбједност учесника у 
саобраћају на овом путу. Ми-
нистарство саобраћаја и веза 
креирало је прописе који 
уређују област јавних путева. 
Законом о јавним путевима 
уређена је заштита јавних 
путева, начин контроле, ко 
врши контролу, као и санк-
ције које се изричу уколико 
дође до прекршаја. Контролу 
тежине возила која превозе 
терет врши Републичка сао-
браћајна инспекција, поли-
ција и сам управљач пута.
• Да ли постоје још неки пла-

нови или извјесни пројекти 
када је у питању саобраћај и 
изградња путева у Приједо-
ру?
- У Приједору су у претход-
ном периоду реализовани 
изузетно значајни пројек-
ти путне инфраструктуре. У 
2022. години окончани су 
радови на Рехабилитацији 
магистралног пута М-4, При-
једор - Шарговац (Приједор-
ска петља), дионица Козарац 
- Ламовита (8,739 km), Ламо-
вита - Ивањска (12,609 km) и 
Ивањска - Шарговац (16,070 
km). Укупно реализована 
вриједност инвестиције из-
носи 21.999.832,50 КМ. Јавно 
предузеће „Путеви Републи-
ке Српске“ д.о.о. Бањалука у 
оквиру редовног и зимског 
одржавања врши континуи-
рано праћење и одржавање 
магистралне и регионалне 
путне мреже којом управља.
• Да ли ће у процесу ре-
структурирања предузећа 
“Жељезнице Републике Ср-
пске” бити промјена у Прије-
дору, гдје се налази и Колска 
радионица?
- Реструктурирање „Жељез-
ница Републике Српскe” је 
сложен и дуготрајан процес, 
али захваљујући успјешној 
координацији, провођењу 
неопходних законских про-
цедура и активности,  видљи-
ви су резултати имплемен-
тације предложених мјера. 
„Жељезнице Републике Ср-
пске” редовно извршавају 
преузете обавезе и спроводе 
предложене мјере, те је ко-
начни циљ да „Жељезнице” 
буду финансијски одржи-
во, профитабилно и конку-
рентно предузеће. Када је 
ријеч о Колској радионици у 
Приједору, Влада Републи-
ке Српске никадa није раз-
матрала могућност гашења 
овог некад изузетног погона 
жељезница. Чак смо и пот-
писали Меморандум о раз-
умијевању са кинеском фир-
мом, а у циљу заједничког 
улагања и оживљавања кол-
ских радионица у Републици 
Српској. Свјесни смо чиње-
нице да су и жељезнице из 
окружења, које су некад при-
ватизовале своје радионич-
ке капацитете, вратиле исте 
у своју надлежност. Надамо 
се да ће се и у овој радиони-
ци пронаћи послови који ће, 
осим одржавања теретних 
вагона, омогућити неке друге 
комерцијалне послове.
• Да ли се пруга може иско-
ристити за превоз угља или 
шљунка и камења како би 
се зауставило пропадање ас-
фалтних саобраћајница?
- Када је разматран приједлог 
да се законом пропише оба-
веза превоза тешких терета и 
опасних материја искључиво 
жељезницама, наишли смо 
на неодобравање, јер то није 
у складу са конкурентним тр-
жишним правилима. Дакле, 
остаје да се Жељезнице боре 
добром услугом и цијенама 
са друмским превозом.

ЗАВРШЕТАК АУТО-ПУТА 
ЗА ТРИ ГОДИНЕ

Недељко Чубриловић, 
министар саобраћаја и 

веза РС 
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Текст:  Мирјана Шодић

• Хоћемо ли прво о писању, 
али испочетка?
 - Рођен сам у малом мјесту, 
Босански Милановац код 
Санског Моста, када није 
било телевизије и радија, па 
су се људи тако састајали на-
вече и тада су били "на ције-
ни" они што лијепо причају. 
Њима се на прелима при-
према посебно мјесто и част. 
Негдје, у ћошку, упијао сам 
њихову сваку ријеч и маштао 
како ћу и ја једног дана бити 
причац у којег ће бити упрти 
сви погледи. Био сам неми-
ран, па су ме у школи поче-
ли кажњавати батинама и 
"затворима". /Фино то, Ми-
рјана, напиши/ Једног дана 
досади ми то. Побјегнем из 
школе, не смијем отићи кући, 
па одем у шуму која била уз 
саму школу. Тамо сам чекао 
ђаке, па када они крену кући, 
кренем и ја. Док сам чекао, 
било ми је досадно, па сам 
почео да читам књиге, јед-
ну, па другу, па трећу. Крао 
сам књиге од свог рођака, 
који је иначе био велики ко-
муниста. Куповао је књиге 
како би село видјело да он 
чита. А ништа од тога није 
читао. Сјећам се поштара 
који му је доносио књиге на 
магарцу. Био је љут. Морао 
је проћи кроз цијело село, да 
га виде како мом рођаку до-
носе књиге, јер је он то тако 
захтијевао. Рођак, врли кому-
ниста, брже-боље стави их на 
таван, а ја их одатле украдем 
и носим у шуму да их читам. 
Једног дана, ето ти учитеља 
мојој кући. Пита оца: "Гдје 
ти је син, нема га у школи 
већ данима." Сљедећег дана 
отац ме узме за руку и одве-
де у школу.  Учитељ ме пред 
њим почне испитивати, а ја 
све знам. Убрзо се по селу 
прочуло, како сам ја неки ве-
лики мудров, па су сељаци 
долазили из околних села да 
ме слушају док причам. 
• А фантазија? 
- Та шума у којој сам се крио и 
читао, била је посебан свијет. 
У њој сам маштао и живио 
свој свијет. Гледао сам птице, 
надметао се са њима својом 
пјесмом које сам смишљао 
у тишини. А онда сам почео 
писати пјесме, оне кратке 
ојкаче које су људи прихва-
тали и пјевали. Наставио 
сам са писањем и прва моја 
књига поезије "Беле мрље" 
штампана је давно, не знам 
ни ја кад. /смијех/ Али оно 
што хоћу да кажем, мени је 
писање било бијег од сурове 
стварности у Икарију, какву 
сам замишљао и желио, по-
што ми је живот био тежак. 
Рано сам остао без мајке, а 
потом и оца. Поезија, однос-
но књижевност, била је мој 
свијет којег сам уређивао по 
својој жељи и био у њему 
краљ. Лијеп је то осјећај. 
• Шта сте у књижевности 
"посудили" од новинарства? 
- Новинарство ми је било за-
нимање. Послужило ми је 

да упознајем много људи, 
крајева, земаља, психоло-
гију, менталитете људи које 
сам сретао. У новинарству је 
потребно да радиш колико 
треба и да посао завршиш 
на вријеме. Дакле, ствара се 
једна рутина коју сам задр-
жао и сада у писању. Оно што 
нисам узео из новинарства, 
то је тај новинарски сувопар-
ни језик. Литература је нешто 
друго.
• Ко су јунаци у Вашим дје-
лима? 
- Моји јунаци су најчешће 
људи из мог родног краја и 
миљеа у којима сам се кре-
тао као новинар. Упознао 
сам разне људе свакојаких 
ћуди и судбина. Па, у мојим 
романима можете пронаћи 
и овострано и онострано, 
фантазију, чуда... Мислим 
да је живот једна фантазија, 
гдје се живи и са ове и са оне 
стране. Јунаци мојих рома-
на и прича одлазе из овог у 
онај живот, враћају се. Јед-
ном ријечју, играју се. То је 
магија живота, која ми чини 
задовољство, коју претварам 
у литературу. 
• Новинарство некад и сад?! 
- Обично људи жале за прош-
лим временом, а ја жалим 

што нисам био другачији. Ех, 
да ми је онда била ова памет. 
Радио бих без грча, страха и 
оптерећења. Вјерујте, и да-
нас сањам како сам на послу 
и како не стижем да урадим, 
послије се будим у зноју, али 
са осмијехом. Ипак, то је био 
сан. Имао је новинарски по-
зив некад трауме. Била је 
већа одговорност и притисак. 
Стварала се нека страховита 
аутоцензура. И нама није био 
потребан неко да нам каже 
шта смијемо и шта не смије-
мо, јер смо имали властиту 
аутоцензуру. Али разлика 
је у томе што се онда друга-
чије прилазило причама и 
репортажама о животу, због 
којих су се новине тада чита-
ле. Данас у новинама више 
нећете наћи неку топлу при-
чу, репортажу, фељтон. Тамо 
су неке вијести, некакве ин-
формације које нас по свом 
садржају чак и вријеђају. 
Прочитате наслов, замисли-
те, бомбастичан: "Јео бијели 
лук мјесец дана. Замислите 
шта му се догодило", и тако. 
Отвориш новине, а оно неке 
сплачине. Нема више пра-
вих новинара који су барем у 
својим срединама били неко 
и чије се приче памте. Ново 

вријеме. Можда то тако и 
треба. Ко зна. Признајем, не 
бих могао данас радити као 
новинар. За мене је нови-
нарство било живот, облик 
стваралаштва, начин самопо-
тврђивања. 
• Који писци и који људи су 
највише утицали на Вас? 
- На мене је највише у дје-
тињству утицао Ћопић, кас-
није Хемингвеј, Достојевски, 
Ками... Нисам у дјетињству 
имао неког ко би ме могао 
усмјерити или указати на 
грешке.  Све сам учио сам. 
Учитељ ме научио да читам. 
Отац није стигао да ме учи. 
Имао је превише посла, а и 
настрадао је. Нисам га право 
ни запамтио. Моја је околи-
на такође била полуписмена 
или неписмена и ништа од 
њих нисам могао научити. 
Учио сам заправо од оних 
писаца које сам читао. Да-
нас многи који имају срећ-
није дјетињство, и који боље 
живе, хвале се како су их учи-
ли тамо неки. Мене су учили 
класици путем својих књига. 
• Радни вијек провели сте 
на РТРС-у, али и у ИПЦ-у "Ко-
зарски вјесник". Како памти-
те то вријеме? 
- У "Козарском вјеснику" ра-

дио сам годину и по дана. 
Био сам тада млад и помало 
несташан. Тада смо у редак-
цији нас неколицина, углав-
ном млађих, важили као 
несташни новинари. Играли 
смо се и стварали тако да су 
нам завидјели они мало ста-
рији које смо ми међу собом 
звали "редакцијски пацови". 
Ми смо своје радно вријеме 
проводили на терену, међу 
људима, и тако долазили до 
информација. То је оно што 
ми је остало у сјећању. Била 
је то добра школа, имали 
смо доброг уредника Аби-
да Будимлића, доброг и 
искусног новинара. Он нас 
је много научио. Сјећам се 
једном када нисам могао да 
започем текст. Увукао сам 
папир у машину и наслонио 
главу на шаке, смишљајући 
прву реченицу. Он је пришао 
мом столу. "Што се мучиш, 
куцај... Лијеп је дан. Сунце 
сија", рекао је. Иако то нема 
никакве везе с оним што пи-
шем, почнем и гле, прва ре-
ченица дође сама, остало је 
текло као на траци. Дакле, 
почињеш из ничега, па ства-
раш. То ти је као дијете када 
се игра, тако треба схватити 
сваки посао. И новинарство 
је игра. Пошто сам тада био 
млад, памтим Приједор и по 
лијепим дјевојакама /смијех/ 
и радо долазим у овај град. 
• Али и по нечему тужном, 
што је обиљежило Ваш жи-
вот?
 - Избјегао сам у Приједор 10. 
октобра. Мјесец октобар те 
1995. године био је за мене 
мјесец бола и ужаса. Чини 
ми се да се тада у мени мно-
го тога сломило, и Бог сам 
зна шта је даље одредило 
моју судбину. Ваљда нео-
пходне потешкоће да бих се 
преобразио. Мјесец дана 
сам лутао по Приједору. Гле-
дао како лишће опада, како 
нестаје. Мислио сам, и мој 
живот тако нестаје. Био сам 
притјеран уза зид, а човјек 
је тада најјачи. Са својом по-
родицом сам кренуо у свијет. 
Задовољан сам оним што 
сам досад урадио, могао сам 
много боље, али шта је ту је. 
Повратка ми нема. 
• Посјетите ли родно мјесто? 
- Нерадо идем у родно мје-
сто. У ствари, страх ме је шта 
ћу затећи тамо. То више није 
ни приближно мом сјећању, 
а да не говоримо о машти. 
Вуче ме понекад жеља, одем, 
налазим коров, тугу, самоћу. 
Није то оно што хоћу да ви-
дим. Због тога ме је страх. 
Истина, срце вуче, али душа 
боли. Прошле године сам 
био тамо. Осјетио сам дах 
медвједа. Било ми је драго 
што је он ту. Дакле, има жи-
вота. Погледам преко брда у 
Грмеч. Он мргодан, љут, а ја 
му кажем: "Ма гдје год био и 
куд год ишао, ти си ми род, 
ти си ми отац". Свој завичај 
сам пренио у своје романе и 
приче. Он тамо живи. Нест-
варно, али уз срце.  

Михајло Орловић, новинар и књижевник  

ПИСАЊЕ ЈЕ МОJ БИЈЕГ 
ОД СТВАРНОСТИ! 

За Михајла Орловића с правом можемо рећи да је ветеран новинарства и 
књижевности. Иза њега је преко 40 година новинарског и књижевног рада. На 
питање да ли је отишао у пензију, одговорио је питањем: Шта Ви мислите, да ли 
су Шекспир, Достојевски, Толстој, Хемингвеј... икада отишли у пензију? /смијех/ 
На питања о почецима у новинарству, писању, раду у "Козарском вјеснику", али 
и тужним присјећањем на родни крај, који је морао да напусти 1995. године, 
одговорио је из прве руке, непосредно пред промоцију романа "Помор стараца" 
у Приједору, на годишњицу егзодуса Срба из Санског Моста, који му је и данас 
пред очима. 
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За првих осам мјесеци 
ове године у Републи-
ци Српској, на радном 
мјесту погинуло је пет 
радника, а током прош-
ле године забиљежено 
је седам повреда на 
раду са смртним исхо-
дом. Заштита на раду 
од великог је значаја, 
посебно код тешких 
и захтјевних послова, 
сматра Слободан Ђако-
вић, демпериста Ком-
паније “Арцелор Ми-
тал” Приједор. 

“Заштитна опрема по-
дразумијева шљем, 
блузу, мајицу, хлаче, 
заштитне ципеле са 
посебним металним 
улошком, да би сачу-
вала ногу од пада не-
ких тешких предмета. 
Што се тиче заштитне 
опреме, она је врло 

битна ствар, јер постоји 
много случајева гдје је 
заштитна опрема одиг-
рала улогу за коју је на-
мијењена”, додао је он.
Заштита на раду при-
оритет је у Компанији 
“Арцелор Митал”, твр-
де руководиоци. Посао 
је ризичан, па је степен 
заштите на највишем 
нивоу.
“Ми на површинском 
копу од ризика имамо 
високи напон, тешку 
рударску механизацију, 
ротирајуће дијелове 
на транспортним тра-
кама, рад на висини, 
подигнут терет и слич-
но. Гледајући то, мора-
мо веома озбиљно да 
приступимо извођењу 
сваког посла, да он буде 
изведен на безбједан 
начин, како би зашти-
тили здравље радника 
и имовину предузећа. 
Што се тиче заштитне 

опреме, сваки радник 
је задужује у зависности 
од тога, којим ризицима 
се излаже”, истакао је 
Даворин Шикман, руко-
водилац Службе зашти-
те на раду у Компанији 
“Арцелор Митал”.
И у предузећу “Прије-
дорпутеви” тврде да ве-
лику пажњу посвећују 
заштити радника.
“Ми покушавамо да 
пазимо на безбједност 
радника. У задње врије-
ме није било неких про-
блема. Возила су но-
вија, машине су новије, 
опрема је новија, тако 
да и то утиче на без-
бједност рада”, рекао 
је Раденко Црногорац, 
директор фирме.
Грађевинарство, елек-
тропривреда, шумарст-
во и дрвна индустрија 
сматрају се најризич-
нијим дјелатностима.

У РЕПУБЛИЦИ СРПСКОЈ 
У ПРВИХ ОСАМ МЈЕСЕЦИ 
ПОГИНУЛО ПЕТ РАДНИКА

Посао рудара један од најризичнијих

Текст:  Бранка Дакић

Почетком наредне годи-
не, биће повећана најнижа 
плата у Републици Српској. 
То је најавила предсједни-
ца Савеза синдиката Ранка 
Мишић. О износу није де-
таљисала, али њен став је да 
минималац мора покрити 
основне животне трошкове.
“Односно, да радник може 
себи да обезбиједи основ-
не потребе. Ако знамо да је 
потрошачка корпа негдје око 
2.500 КМ за четворочлану 
породицу, онда рачунамо да 
би онај износ који се односи 
само на храну, требао да буде 

нека почетна основа”, иста-
кла је недавно у Приједору 
Ранка Мишић, предсједник 
Савеза синдиката Републике 
Српске.
Из Уније удружења послода-
ваца поручују да је потребно 
утврдити правилник за обра-
чун плате.
“Ми сваке године приступа-
мо преговорима око најниже 
плате у оквиру Економско-со-
цијалног савјета и већ дужи 
низ година указујемо да је 
потребно направити правил-
ник који ће израчунати, на 
бази инфлаторних кретања, 
на бази раста економије, ко-
лика је та најнижа плата и да 

немамо потребе преговарати 
о томе”, сматра Саша Аћић, 
предсједник Уније послода-
ваца Републике Српске.
Синдикалци треба да се боре 
за смањење обавеза по осно-
ву доприноса и олакшају рад 
послодавцима, сматра еко-
номски аналитичар Зоран 
Павловић.
“Наши послодавци, ако мо-
рају да послују са губитком, 
они ће прије затворити про-
изводњу и чекати боља вре-
мена. Резултат цијеле ситуа-
ције је да наши радници не 
могу са платом, која иде пола 
преко рачуна, а пола у гото-
вом новцу, ријешити кредит 

за куповину стана, тако да 
немају интереса ни да оста-
ну”, додаје он.

Најнижа плата у Републици 
Српској тренутно износи 700 
марака.

МОЖЕМО ЛИ ОЧЕКИВАТИ ПОВЕЋАЊЕ НАЈНИЖЕ ПЛАТЕ?

Текст:  Бранка Дакић

Одржана је дводнев-
на радионица на тему 
“Дјеловање за равно-
правност полова у гра-
ду Приједору”, коју ре-
ализују Мисија ОЕБС-а 
и Џендер центар Вла-
де Републике Српске, 
уз подршку Европске 
уније. 
У Приједору је, као и у 
већини градова у БиХ, 
неопходно доста тога 
урадити како би се уна-
приједило стање у об-
ласти равноправности 
полова, речено је на 
дводневној радионици 
на тему “Дјеловање за 
равноправност полова 
у граду Приједору”. 
“С циљем равноправ-
ности, потребно је 
доношење једног до-
кумента, који ће де-
финисати активности 
у наредном периоду. 
У току радионице фо-
кусирани смо да што 
више сагледамо стање 
и стварне потребе 
жена, мушкараца, дје-
чака и дјевојчица и 
да видимо које би то 
активности биле адек-

ватне да Град предуз-
ме у наредном пери-
оду, како би се полако 
окретали ка циљевима 
равноправности по-
лова”, сматра Аднан 
Кадрибашић, водитељ 
пројекта «ЕУ за људска 
права и сузбијање дис-
криминације”.
Скупштина града При-
једора усвојила је 
2012. године Одлуку о 
равноправности поло-
ва и од тада није доне-
сен ниједан документ 
у вези са овом темом. 
У плану је израда Џен-
дер акционог плана.
“Та одлука се у Скуп-
штини града поштује, 
али знамо да још 
увијек у граду Приједо-
ру, Републици Српској 
и БиХ постоји дискри-
минација на основу 
пола. Видјећете да је 
врло мало жена на мје-
стима гдје се доносе 
одлуке. Рећи ћете да 
има запослених жена 
у Општини, у здравст-
ву. Оне јесу запослене, 
али нису на мјестима 
гдје се доносе одлу-
ке”, истакла је Азра 
Пашалић, предсјед-

ник Комисије за рав-
ноправност полова у 
Скупштини града При-
једора.
Веома је важно да се 
усвоји Џендер акциони 
план, истиче предсјед-
ник локалног парла-
мента, Игор Кнегињић. 
“Сматрамо да љеп-
ши пол није довољно 
укључен у политички 
рад, ни у управљање 
Градском управом 
на начин на који ми 
то желимо. Свакако 
треба нагласити да су 
даме одговорније и 
посвећеније од муш-
караца и недостаје нам 
тај аспект, а то је рав-
ноправност полова”, 
истакао је он.
О усвајању Џендер ак-
ционог плана одборни-
ци приједорске Скупш-
тине расправљеће на 
једном од наредних 
засједања. 
Радионицу “Дјеловање 
за равноправност по-
лова у граду Приједо-
ру”  реализују Мисија 
ОЕБС-а и Џендер цен-
тар Владе Републике 
Српске, уз подршку Ев-
ропске уније. 

ОДРЖАНА РАДИОНИЦА О 
РАВНОПРАВНОСТИ ПОЛОВА
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Пчеле опрашују 70 одсто 
биљака које користимо у 
исхрани. С обзиром на њи-
хову изузетну осјетљивост, 
најбољи су показатељ за-
гађења животне средине и 
од суштинског су значаја за 
опстанак човјечанста. Ал-
берт Ајнштајн је говорио да 
ако нестану пчеле, човјеку 
остају још четири године 
живота.
“Међутим, нема те држа-
ве на планети, осим Русије, 
која би могла да издржи без 
бербе жита толике године. 
Ниједна земља нема толи-
ке резерве. На планети има 
преко 20.000 врста пчела. 
Пчеле су милионима годи-
на старије од човјека. Пре-

ма томе, нема шансе да оне 
нестану било када”, сматра 
пчелар Бранко Кончар из 
Приједора.
Пчеле доприносе сложеним, 
међусобно повезаним еко-
системима који омогућавају 
суживот разноврсном броју 
различитих врста. Древни 
народи били су и те како 
свјесни значаја пчеле, па су 
је сматрали светом.
“Французи су скоро објавили 
научни рад, гдје су доказали 
да свака кошница код њих 
допринесе повећању пољо-
привредне производње, у 
износу од 500 евра. Пчеле 
су кључ за опстанак цивили-
зације”, истакао је Драгомир 
Вујковић, предсједник Удру-
жења пчелара Омарска.
Да без пчела нема ни опстан-

ка људског рода, упозорава 
Ђуро Кунић, предсједник 
Удружења пчелара “Прва 
пчела” Приједор.
“Неки кажу да су то нова 
бића са других планета. Зна-
чајне су за опстанак живота 
људи и биљака, као и живо-
тињског свијета. Без пчела 
би, као што су многи умни 
људи рекли, нестао живот на 
планети”, истиче он.
Пчеле научнике одушевља-
вају бројним невјероватним 
способностима попут мемо-
рије, осјећаја за вријеме и 
простор, могућности лока-
лизовања тачног одредишта 
цвијета, али и разликовања 
више од 130 мириса са 
98-постотном тачношћу.

ПЧЕЛЕ КЉУЧНЕ ЗА ОПСТАНАК ЉУДИ, ЖИВОТИЊА И БИЉАКА

Текст:  Ведрана Нишевић

Орална хигијена веома је важ-
на. Стоматолози поручују да би 
први преглед код дјеце требало 
обавити већ са двије године, 
како би се на вријеме  савладао 
страх и очувало здравље зуба. 
Најбоља превентива против 
болести зуба и десни је одгова-
рајућа дентална хигијена, која 
подразумијева редовне одласке 
код зубара. Приједорчани са 
којима смо разговарали кажу 
да се труде да бар једном го-
дишње посјете стоматолога. 
‘’Иако имам страх од зубара, 
трудим се да водим рачуна о 
денталном здрављу. Немам 
неких проблема са зубима’’, 
каже један наш суграђанин. 
Здраве навике најбоље је ус-
вајати од најранијег 
доба. Први преглед 
код стоматолога 
требао би да буде 
већ са двије го-
дине. Битно је 
да се у што 
млађој доби 
савлада страх 
од зубара, 
кажу стомато-
лози.  
‘ ’ Н а ж а л о с т, 

најчешће се дјеца код нас до-
воде када већ наступи бол и 
проблем. У том случају идемо 
тежим путем, али имамо добре 
резултате у раду с дјецом. Начин 
данашњег живота, исхране и 
фактор средине у којој живимо, 
више утичу на болест зуба, него 
генетика. Поприлична конзума-
ција угљених хидрата доводи до 
нај- већег проблема, а 

то је циркулар-
ни каријес’’, 

каже сто-
матолог у 
Здравстве-
ној устано-
ви ‘’Вене-
ра’’, Тијана 
Топић. 
В е ћ и н а 
одраслих 
р ед о в н о 

дола-
з и 

на превентивне прегледе и то је 
навика која се учи у младим да-
нима, поручују стоматолози.
‘’Има их доста који се боје зу-
бара. Међутим, годинама то не-
како превазилазе и велики број 
пацијената долази на контроле. 
Нажалост, нисмо нација са свим 
здравим зубима. Има доста гу-
битака зуба, али све се то рјеша-
ва”, истиче Топићева. 
Стоматолози савјетују да би зубе 
требало прати барем два пута 
дневно. 

ОБАВЕЗАН ДОЛАЗАК 
ТРУДНИЦА КОД ЗУБАРА

Труднице свакако треба да 
иду код зубара, поручује Тија-
на Топић. 
‘’Није тачно мишљење у на-
роду да у трудноћи зуби про-
падају. Вјероватно су ти зуби 
прије трудноће били кварни, 
али онда у другом стању дође 
до болова. Свака трудница 
треба да се јави стоматологу. 
Савјет је и да прије плани-
рања трудноће, жене посјете 

стоматолога, како би спрем-
не ушле у друго стање’’, 
истиче Топићева.

ПРВИ ПРЕГЛЕДИ ВЕЋ СА ДВИЈЕ ГОДИНЕ

Тијана Топић, стоматолог

Зубе треба чувати од малих ногу

Текст:  Мирјана Шодић

Актив жена Градског одбора Народне 
партије Српске Приједор, у сарадњи са 
Здравственом установом "В Медико Центар" 
Приједор, организовао је предавање за 
жене поводом Међународног мјесеца борбе 
против карцинома дојке. Указано је на значај 
превентивних прегледа, с обзиром на то да 
је, откривањем у раној фази обољења, већа 
вјероватноћа за изљечење.
“У свакодневном раду свједоци смо да 
постоји огромна потреба да причамо о овој 
теми. Превентивни прегледи углавном се 
не раде или се слабо раде. Кад причамо са 
пацијентима, увијек је нешто друго важније. 
Овим предавањем желимо да пробудимо 
свијест о значају превенције, раног откривања 
и правовременог лијечења обољелих особа”, 
рекао је доктор Борис Вујановић, интерниста-
онколог.
У Активу жена ГО НПС-а Приједор истичу да 
је важно подићи свијест код жена о важности 
редовних прегледа и превенције.
“Желимо поручити да треба да будемо опрезне 
и пажљиве, да контролишемо своје здравље, 
јер карцином дојке је болест која је, нажалост, 
постала врло честа”, истакла је Сања Муњиза, 
предсједница Актива жена ГО НПС-а Приједор.
Према подацима Међународне агенције за 
истраживање карцинома, у Европи је у 2020. 
години регистровано више од пола милиона 
новообољелих и преко 140.000 умрлих жена 
од карцинома дојке.

ПОДИЋИ СВИЈЕСТ 
О ВАЖНОСТИ 

ПРЕВЕНТИВНИХ 
ПРЕГЛЕДА ЖЕНА
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Текст:  Ведрана Нишевић

Упркос годинама које су је 
стигле, бака Невенка Грујић и 
даље одржава своје имање 
у Градини. Закорачила је у 
103. годину, али не одустаје 
од рада. 

Да су године само број, нај-
боље потврђује бака Невен-
ка. Живи сама, брине о себи, 
а обавља и мушке и женске 
послове. Рођена је 21. апри-
ла давне 1921. године. 
‘’Сама све радим. Одморим 
кад хоћу. Правим себи да 
једем, кафу пијем три пута 
дневно. Ракију и кафу нисам 
пила до педесете године. Ку-
руза, пасуљ, домаћи хљеб, 
сурутка, сланина и лук - то 
се највише јело у моје врије-
ме и народ је био здравији. 
Живим сама већ 13 година. 
Имала сам сестру, па је умр-
ла.  Док је била жива, све смо 
радиле. Ручно сам косила до 
прије неких пет година, сад 
не могу више’’, прича Невен-
ка. 
У рату је изгубила мужа, па се 
вратила на дјевојачко огњи-
ште и наставила живот на по-
родичном имању. Има једног 
сина који живи ван БиХ. 
‘’Син ми се разболио, па не 

може доћи често, али ми до-
лазе унуци. Примања немам, 
али ми они дају пара и купе 
све што ми је потребно’’, на-
води Невенка.
Код баке је све чисто и сређе-
но, боље него код много 
млађих домаћица. 
‘’Трудим се колико могу да 
све очистим. Скоро сам из-
носила из куће деке и прала 
ручно, штапом сам их вукла 

да их ставим да се суше. Не 
могу поднијети да ми буде 
прљаво. Тако сам научена 
од малих ногу’’, прича ова 
вриједна бака.
Свакодневно је обилазе 
комшије Ненад и Рајка Вра-
бац. Бака каже да јој њихова 
помоћ много значи.
‘’Они су ми најближи и 
најдражи. У сваком моменту 
могу да се ослоним на њих. 

Када ми породица не може 
доћи за славу, они дођу, 
запале са мном свијећу и 
обиљежимо то’’, додаје Не-
венка. 
Комшија Ненад прича да 
је бака доско-

ра снагом била јача и од не-
ког тридесетогодишњег мла-
дића.
‘’Она и даље граби лишће и 
одржава све око куће. Има 
бунар који је стар око 150 
година и доскоро је воду 
узимала из њега. Нема код 
ње да она нешто не може. 
Увијек кад дођем, традиција 
је да попијем сок и поједем 

неки слаткиш’’, прича Ненад. 
У њено вријеме, момака је 
било као пљеве, прича бака.
‘’Било је комшија, јагмили 
се, тукли који ће мене прије 

одвести. Нисам хтје-
ла нигдје, јер ни-
сам имала брата. 
Један комшија 
навалио да ми 
ћаћа доведе 
мужа на дје-
војачко огњи-
ште. Е, неће 
ми се човјек 
звати уљез, 

рекла сам 
им. Боље 
да га не-

мам, него да он дође и да се 
уда. Хтјела сам се у Омарску 
удати и данас жалим за тим. 
Није ми дао ћаћа, а имала 
сам двије прилике’’, кроз 
смијех прича бака. 
На крају разговора, бака 
је поручила младима да 
стварају породицу, јер је то 
смисао живота. Вољела би, 
каже, да се на трен врате не-
кадашња времена у којима 
је она живјела. Поштовале 
су се тада, каже бака, праве 
вриједности и имало више 
времена за све. 

ТАБЛЕТЕ ПИЈЕ САМО 
ПО ПОТРЕБИ

Баку Невенку још 
увијек служи здравље. 
Проблема има, каже, 
само са високим прити-
ском и реумом. И кости 
је, признаје, повреме-
но заболе, али може 
издржати. Љекару оде 
само кад мора, а тако је 
и са таблетама. Попије 
их баш кад осјети да је 
нешто боли. 

УЗ СУРУТКУ, СЛАНИНУ И ЛУК 
НАРОД ЈЕ БИО ЗДРАВИЈИ

Најстарија Приједорчанка Невенка Грујић

Комшије Врабац увијек притекну у помоћ

закорачила у 103. годину живота



Текст:  Мирјана Шодић

Бити просвјетни радник 
није само занимање. То је 
животни позив за који се 
опредјељујете да га живите 
и у школи и код куће. То врло 
добро зна Слађана Кнеже-
вић, учитељица у Основној 
школи “Доситеј Обрадовић” 
у Приједору. Медицина је 
била њен први избор, али је 
наставила путем просвјетног 
рада.

“Још у основној школи, зна-
ла сам да желим помоћи 
другима. Завршила сам 
средњу Медицинску школу, 
али емоције су ме удаљи-
ле од медицине. Једностав-
но, нисам била спремна да 
се свакодневно сусрећем с 
тужним и болесним. У том 
настојању, одлучила сам да 
саопштим родитељима, који 
су ми увијек били највећа 
подршка, да ћу уписати Учи-
тељски факултет и напустити 
пут медицине. Тако је и било, 
школовала сам се да обра-
зујем ову дјечицу, што је и 
испуњење мог сна из дјетињ-

ства и заиста се нисам покаја-
ла. Срећна сам што радим са 
њима, јер су они најискре-
нији”, рекла је Кнежевићева. 
Недавно је, уз помоћ роди-
теља, реновирала учионицу 
за своје првачиће. Труди се 
да им школа постане друга 
кућа и извор радости.
“Моја учитељица има лије-
пе очи и сјај у души. Кад по-
гријешим, увијек имам још 
једну шансу, моја учитељица 
ме увијек подржава”, рекла 

је ученица првог разреда 
Анђелија Латиновић. 
Ученици које је увела у свијет 
знања, кажу да су добили 
пријатеља за цијели живот. 
“Памтим је као нашег вели-
ког пријатеља, који нам је 
увијек помагао и знао како 
коме треба помоћи”, истакла 
је Елена Мејакић, Слађанина 
некадашња ученица. 
Колико је Слађана предана 
овом позиву, најбоље свједо-
че радне колеге и родитељи 
њених ученика.
“Велики неуморни радник, 
велики организатор и креа-
тивац. Прије свега, један ве-
лики човјек и друг. Спремна 

је да помогне и у добру и у 
злу. Заиста се на њу увијек 
можете ослонити”, рекла је 
учитељица Сандра Бањац. 
“Ако кажемо да та профе-
сија опстаје због љубави, то 
стварно јесте тако када је 
ријеч о Слађани. Видим то по 
својој дјеци, учила ми је јед-

ну кћерку, а сад и другу. То и 
јесте суштина ове професије, 
да дјеца заволе школу. Са 

њом су дјеца завољела шко-
лу”, додао је родитељ Срђан 
Јовановић. 
Слађана Кнежевић добитни-
ца је овогодишње награде 
Друштва учитеља Републике 
Српске за најбољег учитеља 
у приједорској регији.  Уру-
чена јој је поводом Дана учи-

теља у Бањалуци. Како исти-
че, ова награда јој је значајна 
и посебна. 

“С једне стране, то је круна 
мог досадашњег рада, а с 
друге стране скроман допри-
нос школи у којој радим већ 
12 година и локалној зајед-
ници. Настојим да овај посао 
радим на начин за који ми-
слим да је најбољи, са  много 
љубави према дјеци. Моје 

колеге су то препознале и 
хвала им на томе”, истакла је 
она. 
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Текст:  Мирјана Шодић

Генерација ученика која је 
1973. године са дипломом 
тадашње Трговачке школе 
у Приједору кренула у нове 
животне побједе, часом 
школских успомена просла-
вила је 50. годишњицу ма-
туре. Присјећајући се дана 
испуњених знањем, али и 
школским несташлуцима, 
њих тридесетак евоцирало је 
успомене из ђачких клупа. 
“Драго ми је и пуно ми је срце 
када сретнем своје другове. 
Овај сусрет је веома посебан, 
то треба доживјети. Врло смо 
емотивни, али и срећни што 
смо заједно. Неки другови, 
нажалост, више нису међу 
нама, неки су се одселили, 
али нас тридесетак се успје-
ло окупити”, рекао је Стојан 
Вулета. 
Причају да су у то вријеме 

готово сви матуранти након 
завршетка школовања до-
бијали посао, гдје су остали и 
зарадили пензије. 
“Не знам како бих вам то 
објаснила. Врло сам узбуђе-
на и срећна што видим друга-
ре из школске клупе. Емоције 
су нас обузеле, јер је ово за 
све нас посебан доживљај”, 
рекла је Славица Ступар. 
“Кад сам недавно ушао у Уго-
ститељско-економску школу, 
вратио сам се у оно лијепо 
вријеме. Након школовања, 
одмах сам пронашао посао, 
радио, стекао пензију”, иста-
као је Љубо Тадић. 
Били смо и остали скромни, 
достојанствени и радишни, 
настојећи одржати прија-
тељство које нас је везало у 
средњој школи, поручују уче-
ници некадашње Трговачке 
школе у Приједору. 

УЧЕНИЦИ НЕКАДАШЊЕ ТРГОВАЧКЕ ШКОЛЕ 
ПРОСЛАВИЛИ 50 ГОДИНА МАТУРЕ 

Како кроз смијех кажу, трговци из прошлог вијека 

Награда Друштва учитеља Републике 
Српске у правим рукама 
СЛАЂАНА КНЕЖЕВИЋ, 

УЧИТЕЉИЦА УЗ 
КОЈУ ДЈЕЦА ЗАВОЛЕ 

ШКОЛУ 

Слађана са својим првачићима 

Прво загрљај, па школски час 
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Текст:  Мирјана Шодић

Поводом 15. октобра, Међу-
народног дана жена на селу, 
ученици Подручног одјељења 
Основне школе “Петар Ко-
чић” у Горњим Орловцима, 
приредили су пригодан про-
грам за своје мајке, као знак 
захвалности за њихов свакод-
невни рад и труд.
“Припремали смо се за ову 
приредбу мјесец дана. Уло-
жили смо много труда и рада 
како бисмо изненадили своје 
мајке”, рекла је Теодора Вуко-
вић, ученица петог разреда. 
Ово је посебан дан за нас, ре-
кла је Милена Галић, поносна 
мајка два дјечака, који по-
хађају ову школу. 
“Врло је значајна улога жена 
на селу, јер оне имају много 

обавеза. Ученици су за нас 
приредили пригодан про-
грам, а ми смо за њих спреми-
ле разна јела да се почасте, а 
то су све плодови нашег рада 
и труда”, додала је она. 
Обиљежавање Међународ-
ног дана жена на селу је тра-
диција коју у овој школи ње-
гују годинама.
“Хтјели смо да им пружимо 
подршку и захвалност за све 
оно што чине. Жене на селу 
представљају ослонац својим 
породицама и не само то, 
својим радом и трудом до-
приносе заједници у којој 
живе као и друштву”, рекла је 
учитељица Зорица Лајшић. 
Подручно одјељење Основ-
не школе “Петар Кочић” у 
Горњим Орловцима броји 68 
ученика. 

ОБИЉЕЖЕН МЕЂУНАРОДНИ ДАН ЖЕНА НА СЕЛУ

Текст:  Ведрана Нишевић

У просторијама Црвеног крста 
Приједор одржано је такмичење 
из познавања  покрета ове хума-
нитарне организације, на коме 
је учествовало пет приједорских 
oсновних школа. Побједу су од-
нијели  ученици Основне школе 
‘’Козарац’’. 
‘’Спремали смо се, добили смо 
питања. Показали смо све оно 
што знамо о раду ове хумани-
тарне организације’’, навела је 
Сумеа Арифагић из побједничке 
екипе. 
Друго мјесто освојили су уче-
ници Основне школе ‘’Доситеј 

Обрадовић’’, а треће ОШ ‘’Јован 
Дучић’’ из Ламовите. Такмичење 
из познавања покрета Црвеног 
крста има за циљ да се ученици 
упознају са њиховим радом. 
‘’Они на вријеме добију мате-
ријале у своје матичне школе и 
припремају се. Квиз се састоји 
од четири задатка, гдје је један 
шаљиве природе. То је уједно 
прилика да се другари из разли-
читих школа друже, а и да науче 
шта ради Црвени крст и постану 
наши вриједни волонтери’’, ре-
као је Зоран Веселиновић, секре-
тар Градске организације Црве-
ног крста Приједор. 

ШКОЛА ИЗ КОЗАРЦА 
НАЈБОЉА ИЗ 

ПОЗНАВАЊА ПОКРЕТА 
ЦРВЕНОГ КРСТА 

Текст:  Бранка Дакић

Основна школа “Десанка Макси-
мовић” из Приједора била је међу 
првима у Републици Српској у којој 
је уведен електронски дневник. За-
хваљујући овом систему, родитељи на 
врло једноставан начин, само једним 
кликом, могу провјерити оцјене дје-
тета, али и све друго што их занима. 
Међутим, у овој образовној устано-
ви мишљења су да е-дневник има и 
одређених недостатака.

“Предности су што родитељи имају 
континуиран увид у успјех који учени-
ци остварују. Могу да прате када уче-
ници имају одређене врсте писмених 
провјера, а један од недостатака је 
тај што је због електронског дневника 
смањен интензитет сарадње родитеља 
и школе”, истакао је Здравко Будимир, 
директор Школе.
Захваљујући електронском дневнику, 
штеди се и на времену, које је, у дана-
шње вријеме драгоцјено, сматра на-
ставник техничког образовања  Никола 

Марин.
“Предности електронског дневника 
су то што родитељи могу да имају на 
увид, не само оцјене, него и инфор-
мације о владању, најавама писмених, 
контролних радова и других активно-
сти, без самог доласка у школу. Штеди 
се и вријеме на тај начин”, додао је он.
У приједорским средњим школама 
сматрају да су предности електрон-
ског дневника бројне. Модерно доба 
захтијева једноставнији и бржи начин  
размјене информација.

“Сада се родитељи много више инте-
ресују, имају бржи приступ оцјенама, а 
колеге не морају бити везане за радно 
мјесто и уписивати оцјене, већ то могу 
да ураде од куће или било којег другог 
мјеста гдје имају интернет”, додао је 
он.
Без обзира на све предности електрон-
ског дневника, из образовних установа 
поручују родитељима да чешће долазе 
на сарадњу у школе, јер ипак постоје 
информације које се не могу подијели-
ти онлајн путем.

ПРЕДНОСТИ И НЕДОСТАЦИ 
ЕЛЕКТРОНСКОГ ДНЕВНИКА
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Текст:  Гордана Каурин

Полицијска управа 
Приједор, у сарадњи 
са Министарством 
просвјете и културе 
РС, Ауто-мото саве-
зом, ауто-мото друш-
твима и основним 
школама,  до 25. окто-
бра реализује актив-
ност оспособљавања 
школских саобраћај-
них патрола кроз рад 
саобраћајних секција 
у основним школама. 
Полицијски службе-
ници Полицијске ста-
нице за безбједност 
саобраћаја Приједор, 
у складу са Правил-

ником о школским 
саобраћајним па-
тролама, одржали  
су едукативна пре-
давања, те врши-
ли оспособљавање 
чланова саобраћајне 
секције ОШ „Десан-
ка Максимовић“ за 
рад у школским сао-
браћајним патрола-
ма. Никола Марин, 
наставник техничког 
образовања и вођа 
саобраћајна сек-
ције, истакао је да је 
крајњи циљ стицање 
знања и практичног 
понашања у сао-
браћају. 
“Секцију похађа де-

сет до петнаест чла-
нова. Углавном су то 
ученици шестих раз-
реда. Они уче о пра-
вилима понашања 
у саобраћају”, рекао 
је Марин. Командир 
Полицијске станице 
за безбједност сао-
браћаја ПУ Приједор 
Саша Гајић казао је да 
седам основних  шко-
ла на подручју Прије-
дора има могућност 
за оснивање школ-
ских саобраћајних 
патрола, те да у њима 
могу бити ученици 
од шестих до деветих 
разреда. 

Текст:  Ведрана Нишевић

Највећи број казни, воз-
ачи плаћају због пребрзе 
вожње. Често они који су у 
журби, остану и без возачке 
дозволе. 

Знакови за ограничење бр-
зине за неке возаче су не-
видљиви. Већина буде ка-
жњена због неконтролисане 
брзине. За девет мјесеци 
ове године, радарски систе-
ми на подручју Приједора, 
забиљежили су 11.050 пре-
кршаја прекорачења брзи-
не. Возачи са којима смо 
разговарали признају да 
је та бројка огромна, али 
додају да се труде да по-
штују саобраћајна пра-
вила и прописе. 
‘’Поштујем прописе. 
Сваки дан сам на путу 
и нисам до сада добио 
казну за прекорачење 
брзине’’, истакао је један 
Приједорчанин. 
На подручју града стацио-
нирано је седам радарских 
система и сви су у функцији. 
Из Полицијске управе Прије-
дор поручују да возачи знају 
гдје се они налазе, али да, 

упркос томе, долази до вели-
ког броја прекршаја. 
‘’То су путни правци Прије-
дор - Бања Лука у насељима 
Чиркин Поље и Камичанима, 
Приједор - Нови Град у Раш-
ковцу и Брезичанима, Прије-
дор -Оштра Лука у Туковима, 
Приједор - Козарска Дубица 
у Улици Славка 
Родића и 
Прије-

д о р 
- Бус-

нови у 
н а с е љ у 

Гомјеница 
у улици Ср-

пских велика-
на’’, навео је Дра-

гоја Црногорац, инспектор за 
безбједност саобраћаја При-
једор. 
Казне за прекорачење бр-
зине крећу се од 50 до 400 
КМ, али ту је и забрана 
управљања моторним воз-
илом у трајању од два мје-

сеца. Из Полицијске управе 
Приједор упутили су апел 
свим возачима да поштују са-
обраћајна правила и прописе 
како би заштитили власти-
ту, али и безбједност других 
учесника у саобраћају.

ШКОЛСКЕ САОБРАЋАЈНЕ 
ПАТРОЛЕ У ШКОЛАМА

Већина возача не поштује ограничење брзине

НА СЕДАМ РАДАРСКИХ СИСТЕМА 11.050 ПРЕКРШАЈА 

Возачи, опрез!

Текст:  Гордана Каурин

На подручју приједор-
ске регије одржано је 
повољно стање безбјед-
ности, евидентирано је 
677 кривичних дјела, 
од чега 216 по непозна-
том извршиоцу. Про-
ценат расвијетљености 
кривичних д јела по не-
познатом извршиоцу 
износи 61 одсто, док је 
укупна расвијетљеност 
кривичних д јела 87 од-
сто, рекао је на кон-
ференцији за медије 
начелник Полицијске 
управе Приједор  Дра-
ган Милојица. 

„У протеклих девет мје-
сеци евидентирана су 
три тешка убиства и два 
убиства у покушају, а сва 
кривична д јела су потпу-
но расвијетљена и извр-
шиоци идентификова-
ни“, рекао је Милојица.
Реализована је акција 
„Калибар“, а одузето је 
шест пушака, 1.200 мета-
ка, пиштољ и бомбa. 
Из области привредног 
криминалитета евиден-
тирано је 45 кривичних 
д јела, а причињена ма-

теријална штета износи 
1.616.801 КМ.
„Коруптивног карактера 
је 36 кривичних д јела, а 
надлежном тужилаштву 
поднесено је 19 извје-
штаја против 25 лица. 
Из области злоупотре-
бе дрога евидентирано 
је 39 кривичних д јела и 
117 прекршаја“, рекао је 
начелник Сектора кри-
миналистичке полиције 
Горан Каран.
Из области безбједно-
сти саобраћаја евиден-
тирано је 725 саобраћај-
них незгода, од којих 
шест са смртном посље-

дицом. Из саобраћаја је 
искључено 2.128 возача.
„Због управљања воз-
ила под дејством алко-
хола из саобраћаја је 
искључено 1.907 возача, 
а 86 због управљања 
под дејством опојних 
лијекова или психоак-
тивних супстанци“, на-
вео је Зоран Јеж, начел-
ник Сектора полиције.
Полиција апелује на све 
учеснике у саобраћају  
да припреме аутомоби-
ле за зиму и набаве зим-
ску опрему која је оба-
везна од 1. новембра.

ОДРЖАНО ПОВОЉНО 
СТАЊЕ БЕЗБЈЕДНОСТИ
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Текст:  Мирјана Шодић
Фото:  www.prijedorgrad.org

Свечаном академијом, По-
зориште Приједор обиље-
жило је 70 година постојања 
и рада. Евоциране су успо-
мене на неке од најзна-
чајнијих представа прије-
дорског ансамбла. Ово је 
велики дан за глумце који су 
играли и који и данас играју 
на даскама приједорског по-
зоришта.

“У Позоришту Приједор про-
вела сам педесет година. У 
моје вријеме то нам је било 
окупљалиште. Тада није било 
телевизије и била је понека 
игранка и највише смо се са-
стајали у позоришту”, истакла 
је глумица Злата Когелник. 
Глумица Мирела Предојевић 
у Позоришту Приједор игра 
већ 18 година. “Трудимо се 
да будемо што преданији и 
озбиљнији. Да усвојимо нова 
знања кад год је то прилика 
и да то имплементирамо у 
сваки нови пројекат. Глумац 
расте радећи са различитим 
редитељима и сваки пут учи 
од својих колега”, додала је 
она. 
Требамо бити поносни на све 
што је Позориште Приједор 
прошло за ових 70 година, не 
заборављајући претходнике 
који су нам предали племе-
нити пламеник који носимо 
дан-данас, истакао је дирек-
тор Срђан Књегињић. 
“Наша главна мисија је да бу-

демо степеница ка продухо-
вљењу и схватању живота и 
неуморно постављамо многа 
питања, понекад не дајући 
одговоре, али пружајући сло-
боду човјеку да се развија 
тражећи их”, додао је он. 
Седамдесет година Позо-
ришта Приједор је јубилеј 
вриједан пажње, поручили 
су из Градске управе.
“Поносни смо на то да је 
наше позориште једно од 
најреспектабилнијих у Ре-
публици Српској и носилац 
активности културног и по-
зоришног живота. Приједор-
ско позориште изњедрило је 

много младих глумаца, мно-
го великих глумаца, који су 
бројне награде донијели на 
понос овог града”, рекао је 
вршилац дужности  начелни-
ка градског Одјељења за кул-
туру, међународну сарадњу, 
спорт и невладине организа-
ције, Александар Миљешић.
Поводом 70 година по-
стојања и рада, штампана 
је “Допуна монографије По-
зоришта Приједор од 50-70. 
сезоне”, која ће бити промо-
висана 28. октобра у оквиру 
пратећег програма 16. Међу-
народног фестивала позо-
ришта “Златна вила”. 

“Било је лијепих, али и теш-
ких тренутака. Знате да је по-
зориште прокишњавало, да 
је позоришна техника била 
стара 30 година, као и даске. 
Да је ансамбл био мало-
бројан. Данас када погледате 
Позориште Приједор, види-
те сасвим другачију слику. 
Видите савремен и модеран 
објекат, добро опремљен. 
Поприлично попуњен и у глу-
мачком и у техничком дијелу. 
Мени је изузетно задовољст-
во што сам био дио те приче 
у посљедњих 20 година”, ре-
као је некадашњи директор 
Позоришта Приједор, Зоран 
Барош.  
На Свечаној академији уру-
чене су захвалнице устано-
вама, организацијама и поје-
динцима који су обиљежили 
или помогли рад Позоришта 
Приједор. 

Текст:  Мирјана Шодић

Позориште Приједор 71. 
сезону отвара 23. октобра, 
премијером представе “Ка-
убоји”, рађене према тексту 
Саше Аночића, а у режији 

Давида Алића. Извођењем 
ове представе званично ће 
почети 16. Међународни фе-
стивал позоришта “Златна 
вила”, који ће трајати до 29. 
октобра.

“Једна универзална при-
ча, која може да се дешава 
било гдје. Ми смо је локали-
зовали. Прича о пријатељ-
ству, људима са маргине, 
емпатији, љубави. Свему 
ономе што нам, могу сло-

бодно рећи, недостаје. Ми-
слим да ћемо да испричамо 
једну добру причу и да ће 
се публика пронаћи у њој”, 
рекао је Срђан Књегињић, 
директор Позоришта Прије-
дор.
Тог је мишљења и режисер 
ове представе. Давид Алић 
истиче да је ово прича о љу-
дима који су изгубили сваку 
радост.
“Размишљао сам, хајде да 
пробамо да покренемо те 
људе. Да откријемо ко су ти 
људи. Како је данас једно-
ставно жељети нешто до-
бро, добро за свој живот, 
добро за своју породицу. 
Једноставно, бити срећан. 
Да ли је то толико тешко? 
Одатле је кренула та прича. 
О тим људима које текст до-
живљава као неке каубоје 
који живе на Дивљем запа-
ду пуног хаоса. Размишљао 
сам ко су заправо ти кау-
боји, шта би данас били ти 
каубоји? И стално долазим 
до тога да они нису само го-
ничи стоке, већ хероји који 
пркосе смрти, који не од-
устају од свог живота, који 
неће дозволити да их живот 
сломи, већ ће се борити, 
упркос свему. Е, то је хра-
брост”, рекао је он.
У представи играју Тија-

на Николић, Жељко Касап, 
Деан Батоз, Срђан Кње-
гињић, Марко Вукосав, 
Мирослав Синкић и Дарко 
Стојић.
“Наравно да је глумцима 
велики задатак када се су-
срећу са комплексним тек-
стом. Поред добре глумач-
ке игре, ту су заступљене и 
вјештине из других области 
умјетности. Мислим да смо 
се изборили са овим вели-
ким залогајем. И да имамо 
добру представу”, рекао је 
глумац Дарко Стојић.
Глумац Мирослав Синкић 
признаје да је за њега рад 
на представи био врло зна-
чајан, али и напоран.
“Али то је напор који ми во-
лимо и који нам прија. Ја сам 
на сваку пробу долазио са 
истим интензитетом среће и 
радости”, додао је он.

“Текст је необичан, нешто 
што још није виђено на да-
скама Позоришта Приједор. 
Веома добра представа и 
надам се да ће публика да 
ужива у њој, те да ће имати 
дуг позоришни живот”, ре-
као је глумац Жељко Касап. 
Премијера представе “Ка-
убоји” заказана је за поне-
дјељак, у 20.00 часова.

ПРЕДСТАВА "КАУБОЈИ" ОТВАРА 71. 
СЕЗОНУ ПОЗОРИШТА ПРИЈЕДОР

Са прес конференције у Позоришту Приједор

ПРИЈЕДОРСКО ПОЗОРИШТЕ ОБИЉЕЖИЛО 70 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА

Срђан Књегињић: Поносни на 70 година постојања и рада 

На Свечаној академији уручене захвалнице 
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Текст:  Мирјана Шодић

Приједор је протеклог ви-
кенда био у знаку Дјечијег 
фестивала фолклора “Мало 
коло”. Најмлађи фолкло-
раши показали су како се 
од малих ногу његује ср-
пска традиција кроз игру и 
пјесму.

“Када сам отишао први пут на 
пробу, заволио сам фолклор. 
У СКУД-у сам већ годину и 
по. Имали смо много насту-
па и радујемо се увијек када 
наступамо пред публиком”, 
рекао је Андреј Торбица из 
СКУД-а «Доктор Младен 
Стојановић”.

Организатор Дјечијег фе-
стивала “Мало коло”, који је 
први пут одржан у Приједо-
ру, је Културно-умјетничко 
друштво “Козара” из Чиркин 
Поља. Жеља им је била да 
на једном мјесту окупе најм-
лађе љубитеље фолклора. 
Око 200 малишана је заигра-
ло у Дворани “Младост”. 
“Можемо рећи да су дјеца 
заинтересована за фолклор и 

то нас посебно радује. Најм-
лађа секција у нашем друшт-
ву броји преко 40 чланова, а 
дјеца су узраста од четири до 
десет година”, рекао је Мла-
ден Малић, умјетнички руко-
водилац КУД-а «Козара”.
Поред домаћина, наступали 
су чланови КУД-а «Посавина” 
из Шамца, те чланови при-
једорских културно-умјет-
ничких друштава “Доктор 

Младен Стојановић”, “Милан 
Егић” и “Омарска”. 
“Волимо да сарађујемо са 
свим друштвима у Приједо-
ру. Дошли смо да подржимо 
наше пријатеље из КУД-а ‘Ко-
зара’”, истакао је Младен Ра-
дић, кореограф у СКУД-у «До-
ктор Младен Стојановић”.
КУД «Козара” из Чиркин 
Поља има око 150 чланова. 

ОДРЖАН ДЈЕЧИЈИ ФЕСТИВАЛ ФОЛКЛОРА "МАЛО КОЛО"

Бројна публика 

Дјечији фестивал окупио око 200 малишана

Текст:  Ведрана Нишевић

Град Приједор по трећи пут уче-
ствује на музичком такмичењу 
‘’Ритам Европе’’. Вокални из-
вођач је Катарина Балабан уз 
пратњу пет плесачица. Наступају 
са пјесмом ‘’Unicorn’’, Ное Кирел 
и представљају Израел.
Приједорчанке Катарина Бала-
бан, Нађа Студен, Теа Јованић, 
Мартина Ђаковић, Лидија Липо-
вац и Илеа Вуковић ове године 
на ‘’Ритму Европе’’ представљају 
Израел. Спремне су и очекују по-
бједу. 
‘’Надамо се да ће ово бити трећа 
срећа. Видјећемо како ћемо 
проћи ове године. Наступамо 
са пјесмом ‘Unicorn’, Ное Кирел, 
која је ове године на ‘Евровизији’ 
представљала Израел. Трема се 
са годинама смањивала, с тим 
да и даље постоји она позитивна 
трема. Од себе и својих цура оче-
кујем најбоље, а мислим да смо 
потпуно спремне за ово такми-
чење’’, рекла је Катарина. 
Плесачице су ту да употпуне ко-
реографију и то ураде на најбољи 

могући начин. 
‘’Јако сам срећна и мислим да је 
ово прелијепо искуство. Имам 10 
година и по први пут учествујем 
на овом музичком такмичењу. 
Дођите да нас подржите’’, истакла 
је плесачица Нађа Студен. 
Приједорчанке су на ‘’Ритму Ев-
ропе’’ прошле године освојиле 
треће, а претпрошле друго мје-
сто. Надају се да ће град на Сани 
2024. године бити домаћин овог 
такмичења. Наступају под редним 
бројем 11.
‘’Постава никад јача, Катарина је 
већ трећу годину заредом вокал-
ни извођач и ту је пет плесачица 
од којих су неке претходне двије 
године биле учеснице. Најброј-
није ове године и најспремније. 
На дан такмичења знаће се број 
телефона на који ће публика моћи 
да пошаље свој глас’’, додала је 
Дада Топић из Плесног студија 
‘’Топ денс’’. 
Финале такмичења ‘’Ритам Евро-
пе’’ биће одржано 29. октобра у 
20:10 часова у Градишци, а пре-
нос уживо биће на Радио телеви-
зији Републике Српске. 

ПРИЈЕДОРЧАНКЕ НА
 "РИТМУ ЕВРОПЕ" ПОД 

РЕДНИМ БРОЈЕМ 11

Текст:  Ведрана Нишевић

Румунски умјетник Ко-
стин Братеану ових дана 
борави у Приједору. У 
Галерији ‘’Сретен Стоја-
новић’’ има отворени 
студио гдје свакодневно 
ствара своја дјела. Тех-
ника коју користи су ин-
дијски пигменти и, како 
истиче, једини у свије-
ту користи ову технику. 
Власник је галерије у Те-
мишвару, а у истом граду 
завршио је Академију ли-
ковних умјетности 2001. 
године. 
“Са пигментима сам се 
почео бавити пет годи-
на раније, на ликовној 
колонији у Македонији. 
Пигменти су веома спе-
цијални. Могу се мије-
шати са водом, акрилним 
бојама, темпером или 

неким другим сличним 
сликарским техникама’’, 
каже Костин.
Са техником са којом 
ради овај умјетник, мо-
гли су се упознати и по-
лазници приједорске 
Школе сликања. 
‘’Упознали смо се са но-
вом техником, пигмен-
тима, која је јако специ-
фична и интересантна. 
Радови се не раде дуго, 

али се добију права ре-
мек дјела’’, рекла је по-
лазница приједорске 
Школе сликања, Лара 
Петровић.
Из Галерије ‘’Сретен 
Стојановић’’ наводе да 
им је част што су могли 
да угосте великог свјет-
ског умјетника. 
‘’Занимљиво је што он 
разликује класичан при-
ступ излагачкој дјелатно-
сти. Интеракција је битна 
и суштина је да културне 
институције излазе пре-
ма својим грађанима, 
да приближимо публи-
ку. У времену вјештачке 
интелигенције, веома је 
значајно на који начин 
настаје умјетничко дје-
ло’’, рекао је директор 
Галерије ‘’Сретен Стоја-
новић’’, Борис Еремић.
Изложба Костина Бра-
тенауа биће отворена у 
петак, у 20.00 часова, у 
Галерији ‘’Сретен Стоја-
новић’’.

Костин Братеану једини у свијету ради са 
индијским пигментима 

УМЈЕТНИК ИЗ РУМУНИЈЕ У 
ПОСЈЕТИ ПРИЈЕДОРУ
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Пензионер с дугогодишњим искуством по-
реског инспектора у Управи за индиректно 
опорезивање и Пореској управи Републике 
Српске, статусом вјештака економске струке, 
искуством стечајног управника и лиценци-
рани познавалац општег управног поступка 
(молбе, жалбе, тужбе, приговори ...), нуди 
пословне услуге правним и физичким лици-
ма, укључујући бесплатне пореске савјете.

Инф. на телефон: 
065/674-320 и 
маил: 
global@teol.net

Текст:  КВ

Утакмица Трећег кола 
Друге лиге Запад за еки-
пу ОРК “Приједор” за-
вршена је убједљивом 
побједом, јер су РК “Ср-
бац” на домаћем терену 
савладали резултатом 
38:28. 
“Од самог почетка, наши 
рукометаши су наметну-
ли свој ритам игре и по-
вели. Ни једног тренутка 
побједа није долазила у 
питање. Цијело вријеме 
утакмице водили смо 
пет до шест голова раз-
лике, да би на крају та 
предност порасла. На 
крају смо дали прилику 
свим играчима да играју 

и искусе љепоту руко-
метне игре”, кажу из ОРК 
“Приједор”.
Додају да би посебно 
издвојили игру голма-
на Бошка Крагуља са 25 
и младог голмана Косту 
Марчетића са 10 одбра-
на.
“Екипа је одлично одиг-
рала одбрану. Из одбра-
не смо развијали полу-
контре и контре из којих 
смо дали лакше голове. 
Од стријелаца најраспо-
ложенији су били Пузић 
8, Ђаковић 8, Тубин 7, 
Давидовић 5, те мла-
ди играчи Стевандић 4, 
Стојановић 2 , Новаковић 
2, Мудринић 2”, наводе 
из ОРК “Приједор”.

РУКОМЕТАШИ ПРИЈЕДОРА 
ПОБИЈЕДИЛИ ЕКИПУ СРПЦА

ОГЛАС
Издајем ненамјештен стан од 56 м2, код хоте-
ла "Балкан", у центру града. 

Све информације на телефоне: 
065/217-545 и 065/462-783

Текст:  КВ

На Европском кадетском првенству које се 
одржава у Београду, члан Теквондо клу-
ба "Љубија" Божидар Пилиповић изгубио 
је борбу против представника из Турске и 
остао је без медаље.
"Водио је у обје рунде, али вјероватно су 
велика трема и неискуство за велика так-
мичења као што је европско, урадили своје. 
Шта је ту је, идемо даље, за нас је велики 
успјех што се изборио за Европско кадетско 
првенство", поручује тренер Весо Арежина.

ПИЛИПОВИЋ ИЗГУБИО 
БОРБУ, УЧЕШЋЕ НА 

ЕВРОПСКОМ ПРВЕНСТВУ 
ВЕЛИКИ УСПЈЕХ

ОГЛАС
У селу Божићи-Радаковић, продајем 5 дуну-
ма земље у комаду. Има струја, вода, а пут 
иде за Козару.

Све информације на телефон: 066/968-275.

Текст:  Гордана Каурин

У  ФК „Рудар Приједор“  
оптимистични су када 
је у питању сутрашњи 
дуел против „БСК-а“ у 
Бањалуци.  О против-
ничкој екипи тренер 
„Рудара“ Вуле  Тривуно-
вић имао је само рије-
чи хвале, а изразио је 
наду да ће приједорски 
фудбалери уживати на 
терену и утакмицу окон-
чати побједом. Играчи 
се надају да ће им се 
вратити самопоуздање 
након двије изгубљене 
утакмице. Миле Кова-
чевић, фудбалер „Рудар 

Приједора“, истакао је 
да је самопоуздање иг-
рача пољуљано, али да 
сматра да се добром и 
квалитетном игром оно 
може вратити, те да оче-
кује побједу свог тима. 
Тренер Тривуновић на-
гласио је да га посебно 
радује што ће млади иг-
рачи имати прилику да 
играју на великом „Бор-
чевом“ стадиону. 
„Искрено се надам да 
имамо и карактера и 
снаге да сутра завршимо 
ту утакмицу на најбољи 
могући начин по нас“, 
рекао је Тривуновић.  

"РУДАР ПРИЈЕДОР" СУТРА 
ПРОТИВ "БСК"-а 

 У БАЊАЛУЦИ
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Дана 25.10.2023. навршава се 10 година од када је 
преминула наша драга

МИРА АНЂИЋ
(1946 - 2013)

Драга наша мајко, прошло је десет година од твоје 
смрти, али сјећање на тебе не блиједи. Хвала ти за 
све, вјечно ћеш живјети у нашим срцима.
Твоји: Обрад, Рада и Нада са породицама.

18418

Дана 23.10.2023. навршавају се двије 
тужне године од смрти нашег драгог

СЛАВКА КЕКИЋА

У недјељу, у 11.30 часова, дајемо помен 
на гробљу Стратинска.
Заувијек у нашим срцима и мислима.
Твоји најмилији.

18400

Дана 24.10.2023. навршава се шест година 
откад није са нама наш вољени

МИРОСЛАВ МИШО КНЕЖЕВИЋ
(1965 - 2017)

У суботу, 21.10.2023. посјетићемо његову 
вјечну кућу на гробљу Пашинац.
Драги наш Мишо, са најљепшим успоменама 
и вјечним поштовањем, увијек ћеш бити 
дио наших живота. Заувијек ожалошћени 
твоји родитељи Мирка и Славко, супруга 
Сања са дјецом, снаха Слађа са дјецом и 
сестра Сања са породицом. 18421

Тужно сјећање

МИЛИЦА ШОРМАЗ

Мила наша, године пролазе, а туга и бол 
остају у нашим срцима.
Воле те твоји Сара, Стефан и тетка 
Миланка.

18416

Дана 25.10.2023. навршавају се четири 
претужне године како није са нама наша 

драга кћерка и сестра

МИЛИЦА ШОРМАЗ
Анђеле наш! Душо наша!
Недостајеш нам ... Недостаје твој 
осмијех, твој поглед, твој загрљај ...
Нека те у тишини вјечног мира прати 
наша љубав, јача од времена и заборава.
Воле те бескрајно и заувијек мама 
Гога, тата Бранислав и брат Марко са 
породицом. 18416

Тужно сјећање

МИЛИЦА ШОРМАЗ
(2019 - 2023)

Душо наша, туга и бол за тобом су бескрајни, 
а љубав према теби вјечна.

Твоји бака Невенка и тетка Брана са породицом. 18416

Сјећање

ДУШАН (Раде) 
МИКИЋ

(23.10.2019 - 23.10.2023)

Прошле су четири године како ниси са нама, али 
ми ћемо те од заборава чувати у нашим мислима 
и срцима заувијек.
Твоја породица.

18422

Дана 21.10.2023. навршава 
се осам година од смрти 

оца и деде

БОШКА БОЛЕТА 
РАТКОВИЋА

Поносу наш, само ми који 
смо те вољели, знамо како 
је живјети без тебе, твоје 
доброте и љубави.
Твоја кћерка Божана и унук 
Стефан Симић. 18419

Тужно сјећање на нашег драгог

ДРАГОЉУБА ТАДИЋА
(2011 - 2023)

Дванаест година је прошло, бол, туга и 
сјећање на тебе неће никада. Заувијек 
си са нама, у нашим срцима и мислима.
Твоји најмилији.

18420

Дана 22.10.2023. навршава се 30 година 
од када није са нама наша вољена кћерка, 
сестра и унука

СЊЕЖАНА ПУЂА
(1985 - 1993)

Драга наша Сњежо, туга и бол за тобом остају заувијек у нама.
Твоји родитељи, сестра и бака.

18417

Дана 22.10.2023. 
навршава се 30 тужних 
година откако није са 

нама наша драга

СЊЕЖАНА ПУЂА

Нема суза које те могу оплакати, нити ријечи које 
тугу за тобом могу описати.
Воле те заувијек: тетка Биљана, тетак Раденко, 
браћа Саша и Бобо.

18417

Драга моја мајчице

СЊЕЖАНА СРДИЋ
(1962 - 2021)

Дана 19.10.2023. навршиле су се двије пуне 
године откако си отишла, а ја те и даље чекам ... 
Дан по дан, већ двије пуне године, ја ти се надам 
да ћеш ми доћи ...
Недостајеш ми, мајчице моја мила ...
Воли те твоја Даца. 18423

Дана 21.10.2023. навршава се година дана 
како са нама није наша драга мајка, супруга, 
баба и снајка

БРАНКА РОДИЋ

Тог дана, у 11 часова, посјетићемо њену вјечну кућу на гробљу 
Жилавица-Брезичани, положити цвијеће и запалити свијеће.

Породица Родић 108/23



У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.
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Током викенда у 
Загребу је одржан 
CROACIA OPEN G1, 
међународни WT 
турнир на комe је 
учествовало 750 так-
мичара из преко 40 
земаља свијета. Члан 
Теквондо клуба "Љу-
бија" Приједор, Да-
нило Вукотић, насту-
пио је у најбројнијој 
јуниорској категорији 
М-63. У првој борби 
побиједио је пред-
ставника Њемачке, 
Леона Меyера 2:0, а 
у другој Аустријанца 

Лоренца Витека 2:0 
да би у борби за ме-
даљу био заустављен 
од Луциа Матузића, 
хрватског репрезен-
тативца и првог но-
сиоца турнира. Тако 
је заузео 5. мјесто у 
конкуренцији 25 так-
мичара.
 "Ово је велики 
успијех за нашег Да-
нила који је освојио 
нове бодове за свјет-
ску јуниорску ранг-
листи. Честитамо", 
поручују из Теквондо 
клуба "Љубија".

У оквиру Прве лиге 
Републике Српске у 
рукомету, ЖРК "Мира" 

Приједор побиједила 
је ЖРК "Леотар" Тре-
биње са 22:12.

"Са врло подмлађе-
ном екипом, оства-
рили смо побједу. 
Најбољи стријелац је 
Милица Грбић са 12 
погодака, Саша Бабић 
постигла је четири по-
готка, а голман Јована 
Зечевић имала је 14 
одбрана", саопштено 
је из овог клуба.

Текст:  КВ

Кошаркаши "Приједор 
Спартака" у првом мечу 
на домаћем паркету, 
у оквиру другог кола 
Првенства БиХ, поражени 
су од екипе "Промо" из 
Доњег Вакуфа. Коначан 
резултат након продужет-
ка био је 92:91.
"Честитам екипи ‘Промо’ 
на побједи. Ми ћемо да 
се припремамо за наред-
не утакмице. Нови смо у 
овоме, знамо да морамо 
за све сами да се избори-
мо. Није нам ни први ни 
посљедњи пут. Сигурно 
се нећемо предати и иде-
мо даље", рекао је Дани-
ло Палалић, тренер КК 
"Приједор Спартак".   

Ово је прво гостовање и 
прва побједа КК «Промо”, 
у првом колу на домаћем 
паркету поражени су од 
"Леотара". 
"Показали смо да има-
мо карактер и да мо-
жемо да играмо. Само 
када би смањили греш-
ке, али нормално је да 
гријешимо, једна смо од 
најмлађих екипа у Лиги. 

Кошаркашима ‹Спарта-
ка› желим срећу, јер Да-
нило то ради добро и не 
сумњам да ће бити на 
правом путу да остваре 
своје циљеве", рекао је 
Слободан Нинић, тренер 
КК "Промо".
У наредном мечу, кошар-
каши "Приједор Спарта-
ка" састају се са екипом 
"Широког Бријега".

Лидија Брезичанин из Карате клу-
ба "Shodan" освојила је прво мје-
сто у категорији кадеткиња на тур-
ниру "БиХ Бањалука опен 2023". 

Овај резултат јој је обезбиједио 
100 бодова. У наредном периоду 
је очекује још један наступ, који ће 
одредити њен статус у карате ре-
презентацији БиХ. Из КК "Shodan" 
подсјећају да се овај турнир налази 
у Календару такмичења Европске 
карате федерације. Исти је избор-
но такмичење за одабир карате 
репрезентације БиХ за наступ на 
Балканском првенству за кадете, 
јуниоре и U21.

Пионирке Одбојкаш-
ког клуба "Приједор" 
из групе 1 побиједи-
ле су пионирску еки-
пу "Смеч" из Новог 
Града резултатом 3:1. 
Такође су и сениорке 
уписале нове бодове 
побиједивши екипу 
"Смеч" из Новог Гра-
да идентичним ре-
зултатом 3:1. Из ОК 

"Приједор"наводе 
да су имали полови-
чан успјех, јер су пи-
онирке екипе "При-
једор 2" одмјериле 
снагу са екипом "Бо-
рац Старс" из Бања 
Луке, у коме су гошће 
биле боље и побије-
диле Приједорчанке  
резултатом 3:1.

У оквиру 11. кола М:тел Прве 
лиге Републике Српске, фуд-
балери "Омарске" славили су 
против "Љубића" из Прњавора 
са 2:1. Голове за "Омарску" по-
стигли су Копања и Јаћимовић, 
а за "Љубић" Субић. У наред-
ном колу ФК "Омарска" доче-
кује "Вележ" из Невесиња.

Петом узастопном 
побједом Куглашког 
клуба "Рудар", При-
једор, у Премијер 
лиги БиХ, уписана су 
два нова бода која 
га, заједно са "По-
сушјем", актуелним 
прваком, остављају 
на врху табеле. Ово-
га пута савладана је 
екипа бањалучког 
"Борца" резултатом 
6:2 у куглани Урије, 
гдје никоме крајњи 

резултат није био 
упитан, знајући да 
се иста екипа на-
лази прикована на 
дно табеле без ос-
војеног бода. Пред 
екипом "Рудара" је 
изазов шестог кола, 
гдје гостује код 
бањалучке "Аде", 
која своје домаћин-
ство одиграва у Гра-
дишци и тамо, бар 
досад, дјелује непо-
бједиво.

Фудбалски клуб "Рудар При-
једор" доживио је први по-
раз у овој сезони на домаћем 
терену. У оквиру 11. кола 
М:тел Прве лиге Републике 
Српске ФК "Лакташи" је сла-
вио са 1:0. Гол за "Лакташе" 
постигао је Бабић у другом 
полувремену. У наредном 
колу ФК "Рудар Приједор" 
састаје се са "БСК Бањалука".

У веома борбеној и 
до краја неизвјесној 
утакмици, кошаркаши 

"Хантерса"  побиједи-
ли су КК "Борац 2". 
"Виђено је доста лије-

пих потеза младих иг-
рача на обје стране, 
а ми смо били нешто 
спретнији и сигурнији 
у завршници. Честит-
ке гостима на фер и 
коректној игри, а на-
шим момцима на за-
служеној побједи", 
саопштили су из овог 
клуба.

ВУКОТИЋ ОСВОЈИО 
НОВЕ БОДОВЕ ЗА 

СВЈЕТСКУ РАНГ-ЛИСТУ

МИНИМАЛАН ПОРАЗ КК "ПРИЈЕДОР СПАРТАКА"

ПОБИЈЕДИЛЕ ЕКИПУ ИЗ НОВОГ ГРАДА, 
ПОРАЖЕНЕ ОД БАЊАЛУЧАНКИ

ПЕТА ПОБЈЕДА КУГЛАША "РУДАРА"

ПРВИ ПОРАЗ ФК "РУДАР ПРИЈЕДОР" 
НА ДОМАЋЕМ ТЕРЕНУ

УБЈЕДЉИВА ПОБЈЕДА ЖРК "МИРА"

"ОМАРСКА" СЛАВИЛА 
ПРОТИВ "ЉУБИЋА" 

КК "ХАНТЕРС": УСПЈЕШАН СТАРТ У ДРУГОЈ 
ЛИГИ, ГРУПА ЗАПАД

ЛИДИЈА БРЕЗИЧАНИН НАЈБОЉА МЕЂУ 
КАДЕТКИЊАМА


